



羽 球 隊 | Badminton Team

歷史/History

北醫羽球隊的成立大約要追溯到1978年，由校友林鐵民、蔡成枝、饒起民、余沈毅、林俊成等人所組成，希望組隊報名參加全國醫學盃及全國大專盃比賽。由於當時北醫沒有室內場地提供球隊練球，因此這些熱愛羽球的學生們選擇至敦化國小及信義國小租借場地，並找了現已退休的體育教師張淑慧老師帶領羽球校隊，才開始了球隊的正式練習。

在2001年時，校友沈欽智、林靖洋、黃為晟、吳紹穎、賴思敏、許紹榮，為了報名參加當年3月的全國大醫盃比賽，不停四處奔走、積極聯絡尋訪對羽球有興趣的學生，最終倉卒地組成了一支臨時的隊伍，很意外地竟然獲得了第二名的佳績。

2002年12月，北醫有了屬於自己的體育館，並在校友們勸請本校體育室祁崇溥老師擔任校隊的指導教練後，北醫羽球隊終於正式成立。北醫羽球隊自2005年至2009年五年間獲得了全國醫學盃男子組團體賽四次冠軍（2005、2007-2009年三連霸），一次第四名，女生組則於2005、2006與2009年獲得第二名。另外北醫羽球隊在全國大專盃的表現上也不遑多讓。

每個學年度，現任的校隊隊員都會舉辦校友盃，今年已經來到了第七屆，近幾年每屆都有約三十到四十位畢業校隊校友共襄盛舉。透過校友盃，畢業校友們彼此切磋、聯絡感情，並與現任隊員分享自身經驗及鼓勵。羽球隊將秉持著訓練時咬緊牙根、精益求精與比賽時奮戰不懈、全力求勝的態度，為校、為球隊、為個人爭取最高榮譽。

The establishment of the Taipei Medical University Badminton Team dates back to 1978. It is composed of alumni Lin Tiemin, Cai Chengzhi, Rao Qimin, Yu Shenyi, Lin Juncheng and others. They hope to form a team to participate in the Medical Cup and the National Intercollegiate Athletic Games. Since Taipei Medical University did not have indoor venues for team practice, these students who love badminton chose to rent venues from Dunhua Elementary School and Xinyi Elementary School, and they found the retired physical education teacher Zhang Shuhui to lead the badminton school team before starting the team's formal practice.

In 2001, alumni Shen Qinzhi, Lin Jingyang, Huang Weisheng, Wu Shaoying, Lai Simin, Xu Shaorong, in order to register for the National Med Cup in March of that year, they kept searching around and actively contacted students who were interested in badminton. Against all the odds, they grouped a temporary team in the end, and unexpectedly won the second place.

In December 2002, Taipei Medical University had its own gymnasium. After alumni persuaded the teacher of the school's Office of Physical Education Affairs Qi Chongpu to be the coach of the school team, the Taipei Medical University (TMU) Badminton Team was finally established. The TMU Badminton Team won the National Medical Cup Men's Team Championship four times from 2005 to 2009 (three consecutive championships in 2005, 2007-2009), and ranked fourth once. The girls' team competed in 2005 and 2006. In 2009 won the second place. In addition, the performance of the TMU Badminton Team in the National Intercollegiate Athletic Games is not inferior in any respect.

Every academic year, the current school team members will hold the Alumni Cup. This year has come to the seventh year. In recent years, about 30 to 40 graduated school team alumni have participated in this event. Through the Alumni Cup, graduate alumni can learn from each other, connect with each other, and share their own experience and encouragement with current team members. The badminton team will uphold the attitude of working hard during training, striving for perfection, fighting unremittingly during the game, striving for victory, and strive for the highest honor for the school, the team, and the individual.

成員介紹/Team Members

隊長 **Captain** 陳彥同 Tommy Chen

副隊長 **Vice Captain** 陳易廷 Yi-Ting Chen 鄭貴尹 Kuei-Yin Cheng

球員 **Team member** 李皓維 Howard Lee, 謝科深 Ke-Shen Hsieh, 吳仲升 James Wu, 蔡岳興 Yueh-Hsing Tsai, 謝秉真 Ping-Jen Hsieh, 劉祐丞 Dennis Liu, 謝子鈞 Tzi-juan Hsieh, 王崇翰 Hank Wang, 黃璟宸 Daniel Huang, 張振暉 Brian Chang, 姜冠宇 Sam Jiang, 唐子羿 Tzu-Yi Tang, 陳冠儒 Jason Chen, 林子涵 Coco Lin, 黃子綺 Zhi-Kei Wong, 陳若亞 Jo-Ya Chen, 黃庭暉 Kelly Huang, 魏韻純 Shona Lai, 鄒汶媛 Wen-Shuan Tsou, 陳昶竹 Fang-Chu Chen, 陳衫妤 Sang-Yu Chen, 何宜蕓 Yi-Zhen He

球經 **Team manager** 鄭妍瑀 Amy Cheng, 謝亞婷 Ya-Yu Xie

榮耀時刻/Honorable Moments

全國大專校院運動會

- 95 女雙 第六 許元蕙 范純華
- 96 女雙 第五 許元蕙 范純華
- 99 女雙 第六 楊婷尊 楊娟尊
- 99 男雙 第五 陳介夫 黃柏堯
- 100 女單 第五 羅箴
- 100 男單 第八 黃維倫
- 100 女雙 殿軍 楊婷尊 羅箴
- 100 混雙 亞軍 黃柏堯 楊娟尊
- 101 女團 殿軍
- 102 女團 第七
- 102 男單 第六 黃維倫
- 102 男雙 冠軍 陳介夫 黃柏堯
- 104 男雙 第六 邵奕齊 洪偉哲
- 105 混雙 季軍 林宣佑 邵奕齊
- 106 男單 第六 李皓維
- 106 混雙 亞軍 林宣佑 邵奕齊
- 106 混雙 第八 傅國書 鄧又婕
- 108 男單 季軍 李皓維

全國醫學盃

- 98 男子團體賽 冠軍
- 98 女子團體賽 亞軍
- 99 男子團體賽 冠軍
- 99 女子團體賽 冠軍
- 100 男子團體賽 亞軍
- 100 女子團體賽 冠軍
- 101 男子團體賽 冠軍
- 101 女子團體賽 冠軍
- 102 男子團體賽 冠軍
- 102 女子團體賽 冠軍
- 103 男子團體賽 殿軍
- 103 女子團體賽 亞軍
- 104 女子團體賽 殿軍
- 105 男子團體賽 亞軍
- 106 女子團體賽 殿軍
- 106 男子團體賽 冠軍
- 107 男子團體賽 季軍
- 108 男子團體賽 冠軍
- 109 男子團體賽 季軍

球隊名言/Team Quote

「北醫羽球隊 對於大家而言 不是昨日 都是今日」
**Don't dwell on the past,
 concentrate on the present moment.**

